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Vakcinacijom roditelji štite i svoju decu, povećan broj obolelih mališana poslednje nedelje 

Načelnica intenzivne nege na Univerzitetskoj dečjoj klinici u Tiršovoj, Snežana Rsovac, rekla je za RTS da 

od ukupnog broja obolelih od koronavirusa, 10 posto su deca, koja imaju lakši oblik virusa. Dodala je da 

se vidi povećan broj obolele dece u poslednjoj nedelji zbog aktivnosti delta soja virusa, koji se lakše 

prenosi. 

Od samog početka pandemije koronavirusa, slušali smo da je virus manje opasan za decu, da deca ređe 

obolevaju, i da imaju uglavnom lakše simpotome. I danas, više od godinu i po dana od pojave kovida 19, 

medicinske studije o deci oboleloj od korone su retke. 

Simptomi su uglavnom blagi. Pojedina deca koja su testirana na koronavirus, čak nisu pokazivala nikakve 

simptome. Ali, i deca se mogu inficirati, i mogu preneti ovu bolest, a da i ne znaju da su zaražena. 

Dr Snežana Rsovac, pedijatar i pulmolog i načelnica intenzivne nege na Univerzitetskoj dečjoj klinici u 

Tiršovoj, rekla je gostujući u Jutarnjem programu RTS-a da od ukupnog broja obolelih od koronavirusa 10 

odsto čine deca. 

"U prethodna dva meseca, kada smo imali nizak stepen obolevanja od kovida 19, bilo je primetno da 

gotovo nije bilo obolele dece do 18 godina", navela je dr Rsovac i dodala "sa porastom broja obolelih u 

proteklih nedelju dana ima zabeleženih slučajeve oboljenja kod dece, ipak sa blažom kliničkom slikom." 

Prema njenim rečima, do juna je u Tiršovoj zbrinuto oko 100 dece obolele od kovida, ali nisu svi imali 

teži oblik bolesti, a bilo je onih koji su imali druge bolesti, a ustanovljena im je infekcija koronavirusom. 

Dodaje da ona deca koja imaju neko drugo oboljenje imaju teži oblik virusa. 



 
 

"Imali smo decu koja su preležala koronavirus i koja su se javili posle šest do osam nedelja sa sistemskim 

oboljenjem", navela je Rsovac. 

Zašto deca ređe obolevaju  

Objasnila je da deca ređe obolevaju od koronavirusa jer se AC receptori ne razvijaju odmah kod dece, 

zato se može reći da je klinička slika kod dece blaža. 

Naglašava da je delta soj koronavirusa veoma virulentan i da se procenat obolele dece sa 10 posto 

popeo do 19, što znači da i deca više obolevaju.  

Ukazuje da su simptomi kod dece uobičajeni kao i za druge infekcije poput curenja nosa, ali pojava 

koronavirusa u tom gradu ukazuje da je reč o kovidu. 

Apelovala je na roditelje da se oni zaštite i vakcinišu i da tako zaštite svoju decu. 

Kaže da vakcina nema uticaja na trudnice, a da preležani kovid može da pokaže simptome i mesecima 

kasnije, kao i da se pokazalo da vakcinacija ne utiče na sterilitet. 

"U javnim istupanjima pojedini stručnjaci provuku o nepouzdanosti vakcine, ali tehnologija razvoja 

vakcine je dugotrajan proces. Na vakcinama se radi još od MERS-a i SARS-a, a vakcine protiv 

koronavirusa se mogu koristiti i za druge bolesti", objašnjava Rsovac. 

 

 

SRLJAMO KA 1.000 NOVOZARAŽENIH Sve oči uprte su u sednicu Kriznog štaba, a JEDNO PITANJE lebdi 

u vazduhu 

Korona brojke su iz dana u dan u porastu. Za nešto više od nedelju dana skoro pa smo duplirali cifru i 

sada brojimo blizu 800 zaraženih. Iz Kriznog štaba stigle su najave da je do 500 novozaraženih 

prihvatljivo, ali da je već za četvorocifreni broj neophodno uvesti pooštravanje mera. Prema dnevnim 



 
 

pokazateljima, srljamo ka cifri od 1.000 novozaraženih za dan, a to bi, po najavama stručnjaka, moglo da 

znači pooštravanje mera. 

Da li će tako biti, ostaje da se vidi nakon sednice Kriznog štaba, čiji datum trenutno nije poznat. 

Poslednji put broj od 1.000 inficiranih beležili smo u maju. Već početkom tog meseca imali smo pad iz 

aprila, kada se statsitika kretala u rasponu između 4.800 i 2.000 zaraženih. 

Kako smo došli do ove cifre i postoji li šansa da zaustavimo dalji porast 

Pojava mutiranog delta soja virusa koji se brže i lakše prenosi, nepoštovanje mere nošenja maske u 

zatvorenom prostoru, okupljanja u zatvorenom, povratak sa putovanja, razlozi su zbog kojih mi danas 

beležimo porast broja novozaraženoh, kaže za „Blic“ infektolog prof. dr Žarko Ranković, koji dodaje da 

on veći skok očekuje u oktobru. 

- Već sam rekao da očekujem četvorocifrene brojeve. To je nešto što se očekivalo jer mnogo smo se 

opustili. Ima prodavnica gde ni prodavci ni kupci ne nose maske, ne govorim o megamarketima već o 

manjim prodavnicama. Ili maske nose na nepravilan način. I dalje je na snazi mera da se u zatvorenim 

prostorima nosi maska, ali ima onih koji to ne poštuju. Ne pridržavamo se onih mera koje su jednostavne 

i efikasne, to je jedan segment. Drugo, imamo skupove u zatvorenom prostoru gde je veći broj ljudi, 

slavlja se organizuju, žurke, svadbe. Razumem, ljudi se zaželeli, odlagali najradosnije događaje, i da bi to 

obeležili, ljudi su se opustili - kaže profesor Ranković. 

Dalje, kako dodaje, odziv na vakcinaciju nije zadovoljavajući iako smo jedna od retkih država ne samo u 

Evropi nego i u svetu koja je blagovremeno obezbedila vakcine. 

- Imamo mogućnost da biramo vakcine četiri proizvođača. Odziv je slab, posebno kod mladih ljudi, a oni 

su upravo ti koji su najaktivniji. Imamo novi soj, povratak ljudi s godišnjih odmora iz sredina gde je velika 

cirkulacija viursa. Sve su to razlozi. Što se mera tiče, mi ih imamo, samo je pitanje kako ih sprovodimo i 

poštujemo. Prva mera su maske na zatvorenom, ali mnogi ljudi su na to zaboravili - kaže profesor 

Ranković. 

Posle 1.000 zaraženih neophodne su mere 

Kako je pre samo nedelju dana u razgovoru za "Blic" objasnio epidemiolog i član Kriznog štaba prof. dr 

Branislav Tiodorović, kada budemo prešli na četvorocifreni broj, to bi moglo da znači da će biti 

smanjenje broja okupljenih na javnom mestu, da će biti korigovano radno vreme ugostiteljskih objekata, 

ali, pre svega, da će biti pojačana kontrola poštovanja mera na svakom mestu, a posebno u tržnim 

centrima i ugostiteljskim objektima, gde je primećeno nepoštovanje mera. 

- Sve do 500 ne zahteva neko posebno reagovanje, osim apela na one uobičajene tri mere, maska u 

zatvorenom, distanca i dezinfekcija. Ali ako pređemo 500, moramo da razmišljamo o nekim dodatnim 

merama. Kad bismo već prešli 1.000, onda bismo morali da reagujemo kao i neke druge zemlje oko nas, 

čak i turistički vrlo zavisne, kao Crna Gora, Grčka… a to je zatvaranje noćnih klubova, verovatni bi morali 

da ograničimo rad ugostiteljskih objekata. To bi se naravno radilo u skladu sa aktuelnim brojem obolelih 



 
 

i sa epidemiološkom procenom, da li bi bilo do 24, ili do 22 časa. Takođe, bila bi mnogo jača i intenzivnija 

kontrola ozbiljnija u tržnim centrima, jer ono što se zapaža je da tamo dolazi do nepoštovanja mera u 

nekim slučajevima kao što je nenošenje maski i distanca - kaže profesor Tiodorović za „Blic“ 

Koje mere smo sve imali kada smo poslednji put imali 1.000 zaraženih 

U aprilu raspon zaraženih se kretao od 4.800 ka 2.000 zaraženih dnevno, zatim su brojke početkom maja 

počele da padaju, najpre 1. maja imali smo 1.374 zaraženih od 8.186 testiranih, a već 8.maja 1.056 od 

11.920 testiranih. Tada su važile mere bez velikih okupljanja, ugostiteljski objekti radili su do 22 časa, 

samo do 50 odsto popunjenog kapaciteta. Do relaksacije mera čekali smo sadašnje brojke, a to je oko 

700 novozaraženih dnevno, što se desilo sredinom maja. 

 

 

Ističe konkurs za 1.100 zdravstvena i 142 administrativna radnika za novu Kovid bolnicu na Mišeluku 

NOVI SAD - Klinički centar Vojvodine, raspisao je jedan od najobimnijih konkursa u poslednjih nekoliko 

godina, za prijem više od 1.100 zdravstvena i 142 administrativna radnika, koji će biti angažovani u novoj 

Kovid bolnici na Mišeluku. Konkurs za lekare otvoren je još sutra, a za nemedicinsko osoblje do petka, 

13. avgusta, kada će biti formirana i komisija. Proveravali smo, imamo li dovoljno kadrova i kakvo je 

interesovanje za konkurs.video icon 

U Kliničkom centru Vojvodine, kažu da vlada ogromno interesovanje, iz svih krajeva Srbije, iako je 

konkurs otvoren svega osam dana, i da komisija neće imati lak zadatak. Biće ovo odlična šansa za 

nezaposlene lekare raznih specijalnosti, ali za medicinsko osoblje. U Pokrajinskoj službi za zapošljavanje 

napominju da u njihovoj evidenciji, trenutno u Vojvodini, nema toliko "belih mantila". 



 
 

"Mi trenutno imamo doktora medicine 226, to su znači doktori bez specijalizacije, koji se vode kao 

nezaposleni u Nacionalnoj službi, a imamo ukupno samo 13 specijalista, od čega nijedan nije od ovih 

najtraženijih trenutno specijalizacija, kao što su pulmolozi, anesteziolozi, infektolozi, internisti", kaže 

Duško Krnajac iz Pokrajinske službe za zapošljavanje. 

Pomenuti profili su već godinama deficitarni na tržištu, a njihov nedostatak posebno je došao do izražaja 

u jeku pandemije. Brojke u Vojvodini su neznatno povoljnije, kada je reč o medicinskom osoblju. 

"Trenutno imamo 552 medicinske sestre i 178 medicinskih tehničara na evidenciji Nacionalne službe 

zapošljavanja", ističe Krnajac. 

U Novom Sadu na birou je 218 medicinskih sestara, 5 specijalista i 3 doktora medicinskih nauka, sa 

radnim iskustvom i bez njega. Kako ističe Krnajac, većina njihovih vršnjaka sa srednjom školom se ne 

prijavljuje na biro, niti su do sada radili u struci, te bi im, kako ističe, konkurs trebalo da bude podsticaj. 

Baš kao i za one koji rade u privatnom sektoru ili su angažovani u inostranstvu. U našoj zemlji imamo 

32.643 licencirana lekara, od kojih je 7.462 u Vojvodini, u kojoj je, kako ističu u Regionalnoj lekarskoj 

komori Vojvodine, zaustavljen trend prekomernog odlaska lekara na rad u zapadne zemlje, ove godine je 

sertifikat zatražilo njih svega 49. 

Po završetku kovid bolnice, i njenog opremanja, koje se očekuje 1. septembra, medicinski kadar koji 

bude zadovoljio sve kriterijume, proći će obuku, nakon čega će biti osposobljen za rad sa pacijentima. 

 

 

DOKTOR ĐERLEK JASAN: Zaražavanje bebe od šest meseci i dečaka od dve godine je dokaz da stariji 

moraju da se vakcinišu da bi zaštitili decu 

DOKTOR MIRSAD Đerlek, državni sekretar u Ministarstvu zdravlja ističe da je, nažalost, slučaj 

šestomesečne bebe i njenog dvogodišnjeg brata koji su zaraženi koronom, dokaz da treba da se 

vakcinišemo u što većem broju kako bismo zaštitili one koji to ne mogu, a među njima su i deca. 



 
 

- Tamo gde je mnogo nevakcinisanih virusu je mnogo lakše da cirkuliše i širi se na sve redom. U LJigu je 

slab odziv na vakcinaciju i tu je, nažalost, pogodno tle za koronu. I inficiranje mališana je opomena za sve 

nas. Srećom, ova deca su dobro, ali iako deca lakše prolaze s kovidom, i ona mogu da obole, pa i da 

imaju teže kliničke slike. Takođe, kao često asimptomatski slučajevi idealni su prenosioci virusa. Zato 

roditelji i odrasli treba da se ponašaju odgovorno prema sebi, svojoj deci i okolini i vakcinišu se. To je 

najmanje što mogu da urade - kaže Đerlek i dodaje da je struka vakcinu preporučila i trudnicama i 

dojiljama i da žene ne treba da imaju bojazni. 

Podsetimo, u LJigu su pozitivntestirani beba od šest meseci, brat od dve godine i majka, koji su iz 

Beograda, a bili su kod rodbine u tom mestu. 

 


